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P R O T O K Ó Ł    Nr XXIV/20 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 31 sierpnia 2020r. 

 

Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 15  wg listy obecności 
stanowiącej załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do 
godz. 11.30     

 

                                                                   Lista obecności radnych to zał.nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 

2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 

3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 

      

                                                                        Lista obecności stanowi zał.nr 2  

W sesji uczestniczyło 17 osób. 

 Ad 1. Otwarcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XXIV sesję Rady 
Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  
zwrócił się do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  
stwierdził prawomocność obrad .Przewodniczący obrad  powitał  Burmistrza 
Wąsosza, Skarbnika Gminy oraz sekretarza Gminy. Sesja odbyła się bez udziału 
sołtysów wsi i publiczności. 

                                                  

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

                                                               Proponowany porządek obrad to zał. nr 3 

 

Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o  zatwierdzenie 
proponowanego  porządku obrad XXIV sesji  Rady Miejskiej. 

                                                                               Wykaz głosowania zał. nr  4 
 

 

Rada jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad. 

                                                         

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnej. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Placówek Kultury w 
Wąsoszu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Wąsosz. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa wsi Wodniki. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wąsosz. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2020r. 
11. Informacje Przewodniczącego Rady. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 

                                                                                                 

Ad 3.Przyjęcie protokołu z XXIII sesji RM Wąsosza . 

 

Pan Przewodniczący zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lub zastrzeżenia do 
protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 15 lipca 2020r.Nikt z 
radnych nie wniósł uwag wobec tego Przewodniczący  poprosił radnych o 
przegłosowanie przyjęcia tego protokołu. 

                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 5 

Protokół Nr XXIII/20 sesji RM Wąsosza został przyjęty jednomyślnie 15 głosami „za” 

 

Ad 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności odczytał  odpowiedzi na złożone 
interpelacje; 

-radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie  udzielenia informacji przez Wody 

Polskie- Zarządu Zlewni  w Lesznie dotyczącej wykaszania rzek Orla i Barycz. 

- radnego Tomasza Skibniewskiego  dotyczącego udzielenie odpowiedzi w sprawie 

znaku zakazu zatrzymywania się i postoju na ul. Sienkiewicza pomiędzy ul. Łąkową a 

Al. Niepodległości., 

- radnego Zbigniewa Zapór w sprawie naprawy  nawierzchni drogi i pobocza na 

odcinku drogi wjazd do Bełcza Małego do zjazdu do Górki Wąsoskiej.  

- radnego Roberta Szyjka w sprawie montażu lustra drogowego na skrzyżowaniu 

dróg  Osłowice- Wąsosz i Baranowice -Wąsosz. 

-radnego Roberta Szyjka w sprawie budowy chodnika w Baranowicach 

-radnego Roberta Szyjka w sprawie likwidacji zastoisk wody w Baranowicach  

-radnego Chorostkowskiego Jacka w sprawie zapytania dotyczącego podania 

terminu wykonania wymiany okna w mieszkaniu  przy pl. Wolności dla mieszkanki, 

która wcześniej przekazała swoją nieruchomość  w Wiklinie na rzecz gminy Wąsosz. 
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Następnie odczytano interpelacje dotyczącą podjęcia natychmiastowej interwencji w 

Starostwie Powiatowym w Górze odnośnie naprawy drogi powiatowej  Lubiel, 

Bartków, Unisławice 

Radna Jolanta Maślejak w imieniu mieszkańców wsi Kamień Górowski  zgłosiła 

interpelację w sprawie rozbiórki budynku gospodarczego będącego własnością 

KOWR oraz wykoszenia placu na którym się on znajduje. 

Radny Andrzej Rapior –  interpelację  w sprawie wykaszania rzek to ja składałem. Po 

drugie panie radny  Skibniewski to jest mój rejon Sienkiewicza i Łąkowa. Przypomnę 

panu Burmistrzowi by na moje  zapytania odpowiedział bo mieszkańcy czekają na  te 

informacje. 

Pan Tomasz Skibniewski Wiceprzewodniczący Rady  -panie radny nie wiem czy pan 

zauważył z jaką datą były te odpowiedzi na interpelacje , a były one z datą 

wcześniejszą lecz nie zostały odczytane na poprzedniej sesji. 

Ad 5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz przedstawił informację o działalności okresie od 31 sierpnia  do 29 
września 2020r. W tym okresie wydano 24 Zarządzenia Burmistrza . Dnia 16 lipca 
2020r wydano: Zarządzenie dotyczące wydzierżawienia w drodze przetargowej  
działki nr 11 o pow. 0,7 ha przeznaczonej na cele rolne położonej w obrębie wsi Ługi 
(przy drodze głównej przy budynku nr 2) Kolejne Zarządzenie obejmowało Oddanie 
Spółdzielni Socjalnej „Nad Baryczą” do bezpłatnego używania  na prowadzenie 
działalności statutowej części budynku o pow. 102 m2 położonego na działce nr 
377/9 obręb Wąsosz( ul. Pocztowa 11).Następne Zarządzenie dotyczyło Regulaminu 
organizacyjnego Urzędu Miejskiego Wąsosza  , który został opracowany w związku 
ze zmianami organizacyjnymi dotyczącymi funkcjonowania Urzędu, a mianowicie  
podziału  Referatu Budownictwa i Ochrony Środowiska na  Referat Budownictwa  i 
Inwestycji oraz Referat Ochrony Środowiska i Funduszy Zewnętrznych.  Ten referat 
został podzielony z tego względu ,że był liczny i nie można było zapanować 
właściwie nad całością dlatego podzielono na dwa mniejsze. Kierownikiem referatu 
Ochrony Środowiska i Funduszy Zewnętrznych  została pani Bożena Wienias , która 
wcześniej pracowała w Urzędzie Marszałkowskim we Wrocławiu przez 12 lat .Jej 
zatrudnienie  w Urzędzie Miejskim odbyło się na zasadzie porozumienia z Urzędem 
Marszałkowskim. Wydane Zarządzenie z dnia 20 lipca 2020r. w sprawie  
przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Wąsosz, informacji 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz przebiegu wykonania planu 
finansowego instytucji kultury za I półrocze 2020r. zostało skierowane do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu oraz przesłane Radzie  Miejskiej. Zarządzeniem  
z dnia 23 lipca 2020r. zmiano Zarządzenia nr 247/20 z dnia 17 marca 2020 w 
sprawie  przeznaczenia do sprzedaży działki w Ostrawie . Zmiana dotyczyła zapisu 
powierzchni działki nr 42 z 0,80 ha na 0,6601 ha. Następne Zarządzenie dotyczyło 
przeprowadzenia  w dniu 27 sierpnia 2020r. drugiego przetargu ustnego na sprzedaż 
działki  nr 361/12 o pow. 0,0626 ha położonej w Wąsoszu ( w sąsiedztwie ul. 
Pocztowej). Przetarg  zakończył się wynikiem pozytywnym i zainteresowany nabył 
działkę za kwotę 10.100 zł. Zarządzeniem z dnia 31 lipca 2020  w sprawie 
szczegółowych zasad, trybu i terminów opracowania materiałów do projektu budżetu 
Gminy Wąsosz na rok 2021  określono dysponentów,  terminy i tryb przygotowania 
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niezbędnych  materiałów. Dnia 5 sierpnia 2020r. wydane zostało Zarządzenie  w 
sprawie uzupełnienia składu komisji przetargowej do przygotowywania i 
przeprowadzania postępowań o udzielenia zamówień publicznych. W przypadku 
nieobecności lub wyłączenia z udziału w pracach komisji co najmniej  2 członków do 
składu komisji powołano na zastępstwo Włodzimierza Pieprzyk. Kolejne Zarządzenie 
obejmowało przeznaczenie do sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości  
gruntowej niezabudowanej dz. nr 198/6 o pow. 0,1174 ha położonej w obrębie 
Wąsosza ul. Powstańców  Styczniowych w pobliżu nadajnika  telefonii komórkowej. 
Cena wywoławcza 28.870,50  zł + VAT. Dnia 11 sierpnia 2020r.  postanowiono 
wydzierżawić na rzecz dotychczasowego dzierżawcy dz. nr 25/4 o pow. 0,29 ha 
położoną w Sułowie W. na cele rolne ( za budynkiem nr 7)  ; wydzierżawić część dz. 
nr 198/10 o pow. 0,03 ha położonej w Wąsoszu z przeznaczeniem na grunty 
wykorzystywane do działalności telekomunikacyjnej w dziedzinie telefonii 
komórkowej(Orange) ;  wydzierżawić  na okres 3 lat część dz. nr 488 o pow. 26,01 
m2 położonej w Wąsoszu z przeznaczeniem na grunty pod garażami( za kościołem) ; 
wynająć część działki 488 o pow.19,14 m2  i o pow. 18,15 m2 położone w Wąsoszu z 
przeznaczeniem jako grunty pod garażami ( za kościołem) ; wynająć części działki 
488 o pow. 63,63 m2 położonej w Wąsoszu z przeznaczeniem  jako grunty pod 
budynkami gospodarczymi  (za kościołem) ; wynająć część dz. 109/76 o pow. 64,75 
m2 położonej w Wąsoszu (ul. Rawicka- garaż). Zarządzeniem z dnia 17 sierpnia b.r. 
postanowiono nie wykonywać prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej 
stanowiącej własność Spółdzielni Mieszkaniowej „Wąsosz”  tj. 6/8 części działki 
109/88 oraz 2/8 części  w działce gruntu położonej w obrębie Wąsosza , oraz nie 
wykonywać prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej dz. nr 70/5 i 70/8 oraz 
udział wynoszący 2/6 części w działce 70/7 w obrębie Zbakowa Dolnego. Dnia 19 
sierpnia 2020r. wydane zostało Zarządzenie w sprawie przyznania nieruchomości 
zamiennej w ramach odszkodowania za działkę gruntu wydzieloną pod drogę 
publiczną w Wąsoszu, która przeszła z mocy prawa  na własność Gminy Wąsosz. 
Zarządzeniami z dnia 27 sierpnia b.r.  : 

-postanowiono przeprowadzić w dniu 1 października 2020 r. przetarg ustny 
ograniczony na sprzedaż dz. nr 378/5 o pow. 0,0378 ha położonej w Wąsoszu( 
ogródek przy ul. Pocztowej 9) . Cena wywoławcza to 9.029 zł oraz wadium 900 zł 
- uzupełniono skład komisji  o Karola Łagockiego powołanej do przeprowadzenia 
przetargu na sprzedaż nieruchomości   dz. nr 361/12 obręb Wąsosz w dniu 27 
sierpnia 2020r., 

-przeprowadzenia w dniu 29 września b.r. przetargu na sprzedaż nieruchomości dz. 
177 o pow. 0,0274 ha położonej w Wodnikach przed wjazdem na posesję nr  23. 

Dnia 31 sierpnia 2020 wydano Zarządzenie dotyczące upoważnień dla pracowników 

oraz Zarządzenie dotyczące przyznania stypendiów z tytułu uzyskania wysokich 

wyników z egzaminów ośmioklasistów. 

                                                                                  Informacja to zał. nr 6  

Dodatkowe informacje Burmistrza dotyczą: 

Burmistrz  poinformował, że : 

- Udzielę informacji  na pytanie zadane na posiedzeniu komisji przez radnego 
Andrzeja Rapiora  w sprawie programu  wymiany pieców . Wymiana źródeł ciepła na 
ekologiczne Doliny Baryczy  w tej chwili jest to na etapie przetargu na wyłonienie  
wykonawcy audytu energetycznego  dla wszystkich budynków tj 360 budynków z 
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trzech gmin . Przetarg jako zapytania ofertowe odbędzie się w najbliższy czwartek. 
Myślę , że w tym tygodniu uda się podpisać umowę. Termin  na wykonanie audytu 
przypada do 19 października 2020 z tym ,że audyty dla osób które już poczyniły 
jakieś prace  bądź chcą zrealizować to w tym roku  to będą wykonywane w pierwszej 
kolejności.  

W porozumieniu z Powiatem będziemy remontować drogę,  a właściwie  pobocze, a 
z drugiej strony zebranie pobocza by był odpływ  na odcinku Wąsosz-Pobiel . Nasza 
wkład  to wielkość środków na ten cel 50 % kosztów realizacji inwestycji tj. 45.000 zł . 

Odbyło się otwarcie Kina „Zacisze” w Wąsoszu przy ZPK w Wąsoszu . Dziękuję tym 
którzy byli na otwarciu, a tych którzy nie byli zapraszam do kina . Repertuar jest 
aktualny bo w tej chwili są same nowości a więc warto pójść do kina. 

19 sierpnia 2020r odbyło się spotkanie z Burmistrzem Żmigrodu p. Robertem  
Lewandowskim  i wójtem gminy Wińsko p.  Jolantą Krysowatą w temacie  realizacji 
inwestycji ścieżki rowerowej  gdzie można by połączyć gminę Wąsosz ze Żmigrodem 
oraz z Rawiczem  po byłych torach kolejowych i nie tylko.  Wyrysowywane były 
wszystkie ścieżki  rowerowe. Pojawia się nowa perspektywa finansowania  z UE tego 
zadania . Ogólnie jest 33 km, które można wykorzystać na ścieżki.  Napotykamy na 
problemy .Jeszcze poprzedni Burmistrz Stuczyk zabiegał o przejęcie od Kolei 
Państwowych nieodpłatnie na rzecz gminy nieruchomości po byłych torach 
kolejowych ale jest to ciągle problem. W ostatnim czasie było przesłane pismo z 
Kolei Państwowych  z zapytaniem czy gmina chciałaby odtworzyć kolej czy też nie. 
Wykreślane są te linie gdzie planuje się ścieżki rowerowe.  Burmistrz Rawicza 
widziałby połączenie ścieżek rowerowych do drogi S-5 a Wójt z Wińska widziałaby 
ścieżki rowerowe linią do Legnicy. 

20 sierpnia 2020r z burmistrzem Żmigrodu i Rawicza byliśmy w Ministerstwie 
Gospodarki Morskiej i Żeglugi Środlądowej i omawialiśmy z Minister Moskwą  
koncepcję w sprawie budowy zbiornika na pograniczu trzech gmin i dwóch 
województw. Jest pełne wsparcie ministerstwa co do budowy zbiornika lecz środków 
na ten cel nie ma . Będziemy starali się w Wodach Polskich jak też innych źródeł 
poprzez dwa Urzędy Marszałkowskie pozyskać środki na ten cel  gdzie należy 
opracować koncepcję co do możliwości zasilenia wodą tego zbiornika co określi jego 
położenie i jego funkcję . Chcielibyśmy wykorzystać ten zbiornik do celów 
rekreacyjnych.   

W uchwale budżetowej będzie też sporo zmian w funduszach sołeckich. Uczą się 
wsie  tego wykorzystywania i mam nadzieję ,że już w 2021r łatwiej będzie realizować 
i rozliczać ten fundusz. 

Odbył się przetarg na zieloną klasę w ramach budżetu obywatelskiego , ale była tylko 
jedna oferta złożona ale była dwukrotnie wyższa i dlatego chcemy zmienić zakres 
prac w tym zadaniu. 

Na budżet obywatelski  można składać nowe wnioski do końca września 2020r. 

Jest już  uzgodniony projekt płatnego ruchu w rynku w Wąsoszu. W najbliższym 
czasie będziemy chcieli przekazać radzie do uchwalenia stawki za parkowanie aut. 

W najbliższym czasie planuje przedstawienie uchwały w sprawie likwidacji SZBGKi M 
w Wąsoszu a cały zakład byłby przeniesiony do spółki wodociągowej. 

Remontów dróg powiatowych Powiat Górowski nie realizuje i wszystkie interpelacje 
dotyczące remontów dróg kierowane z gminy Wąsosz będą wracały do Gminy by 
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wspólnie realizować te zadania lecz nie jestem zwolennikiem remontów bieżących 
dróg powiatowych z udziałem gminy to powiat sam powinien robić. 

Jeżeli chodzi o przejęcie do zasobu gminy drogi powiatowej Świniary –Borowna to 
zgodnie z moją deklaracją w miesiącu wrześniu b.r. planuję wystąpić do Rady o 
podjęcie uchwały w tej sprawie . 

Jeżeli chodzi o drogę Kowalowo-Czeladź W.  przygotowaliśmy już projekt budowlany 
na  odcinek 2.600m wartość kosztorysowa 2,5 mln zł ale złożyliśmy wniosek do 
Funduszu Dróg Samorządowych i jeżeli wniosek ten zostanie zaakceptowany to w 
przyszłym roku  będziemy realizować to zadanie . Pozostanie odcinek Czeladź W-
Baranowice  i ta część jest w lepszym stanie  i o ten odcinek składalibyśmy wniosek 
o dofinansowanie w przyszłym roku do Funduszu Dróg Samorządowych wraz z  
drugim wnioskiem na odcinek drogi Świniary-Borowna. 

Samochód dla OSP  jest już podpisana umowa i w terminie do końca października 
samochód powinien już być w OSP Wąsosz. 

W tym tygodniu będzie podpisywana umowa na II etap remontu  drogi Drozdowice-
Płoski za kwotę około 390.000 zł i z TFOGR będzie dofinansowanie w wysokości 
147.000 zł   i realizacja tego odcinka jest do końca października. 

Kolejna droga za willą Urbano w Wąsoszu w kierunku cmentarza  jest przewidziana 
droga i mam nadzieję ,że do 1 listopada 2020r.  uda się ją zrealizować. Droga 
planowana jest od drogi głównej z kostki natomiast odcinek prosty do cmentarza  
będzie asfaltowy. 

Zwrócił się szpital w Lesznie o wsparcie  20.000 zł  na zakup insullfatora  CO2 do 
badania endoskopowego dla pracowni w Lesznie w celu przeprowadzania badania 
kolonoskopii. W tej sprawie odzwierciedlenie z naszej strony znajduje się w 
proponowanej uchwale budżetowej, gdzie pieniądze tam zostały zaplanowane by 
zakupić to urządzenie i przekazać dla szpitala w Lesznie. 

Podziękowania należą się mieszkańcom wsi Wilkina w sprawie sprawnej reakcji na 
włamanie do świetlicy wiejskiej gdzie ujęli na gorącym uczynku sprawcę  włamania w 
środku nocy. Wspólnie z Komendantem Policji oraz z radnym Chorostkowskim  
byliśmy podziękować mieszkańcom za ich odwagę i skuteczna akcje ujęcia sprawcy. 

W obecnym czasie na terenie gminy odbywa się zbiórka  odpadów zawierających 
azbest i do końca miesiąca musimy zamknąć temat. 

Poproszę państwa radnych by pozostali po sesji ponieważ będziemy gościli 
Komendanta Powiatowej Policji w Górze by porozmawiać o nurtujących sprawach 
bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy Wąsosz 

 
 
Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Placówek Kultury w 
Wąsoszu. 
 

Pan  Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Pawłowi Niedźwiedziowi 
Burmistrzowi Wąsosza , który poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w 
sprawie zmiany statutu Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu a zmianę proponuje 
się w punkcie 12 poprzez dopisanie „prowadzenie kina oraz małej gastronomii”  

 



  

7 

 

Radna Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,kultury , Zdrowia , Sportu i 
Opieki Społecznej poinformowała ,że opinia Komisji do tego projektu jest pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał  projekt uchwały pod głosowanie Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 7 

Głosowało 15 radnych 
Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za , 0 głosem „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXIV/158/20 sprawie zmiany Statutu 
Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu. 

                                                                  Uchwała Nr XXIV/158/20 to zał. nr  8 

 
Ad 7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Wąsosz. 
 
Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały p. Marcina Kozińskiego – sekretarza Gminy, który poinformował ,że zmiana  
uchwały Nr XXIII/150/20 z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wąsosz polega na zmianie  
dotychczasowych zapisów w zakresie wyprowadzania psów. Proponuje się  
następujący zapis § 14 : 
Wprowadzanie psa w miejsca przeznaczone do użytku wspólnego jest możliwe po 
spełnieniu następujących warunków: 
-właściciel lub opiekun psa jest w stanie sprawować odpowiedni nadzór nad 
zwierzęciem; 
- prowadzenie psa na smyczy na obszarach zabudowanych, a psów ras uznanych za 
agresywne oraz 
zachowujących się agresywnie zawsze na smyczy i w kagańcu oraz wyłącznie przez 
osoby dorosłe; 
-zanieczyszczenia, pozostawione przez zwierzęta podczas wyprowadzania ich poza 
obręb 
nieruchomości właściciela, są natychmiast usuwane przez właściciela zwierzęcia, 
-zwolnienie psa z uwięzi dopuszczalne jest wyłącznie na terenach niezabudowanych 
w sytuacji, gdy właściciel ma możliwość sprawowania kontroli nad ich zachowaniem 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna poinformowała radna 
Agnieszka Smektała . 

Dyskusji nie było. 

Następnie pan Przewodniczący  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 9 
Głosowało 15 radnych . 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 15 głosami „za” ,0 „przeciw”  , 
0„wstrzymującym” uchwałę  Nr XXIV/159/20 w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wąsosz. 

                                                 Uchwała Nr XXIV/159/20 to zał. nr 10 
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Ad 8.  Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i rady sołeckiej 
wsi Wodniki. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że dnia 11 sierpnia 2020r do Urzędu 

Miejskiego Wąsosza wpłynęła pisemna rezygnacja z pełnienia funkcji sołtysa  wsi  

Wodniki oraz 24 sierpnia  2020 wpłynęła rezygnacja z funkcji członka rady sołeckiej. 

W związku z tym Rada Miejska Wąsosza zgodnie ze statutem wsi winna zarządzić 

wybory nowego sołtysa wsi i rady sołeckiej ustalając termin, czas i miejsce oraz 

przewodniczącego zebrania wyborczego. 

Wobec tego proponował zarządzić wybory sołtysa i rady sołeckiej wsi Wodniki w dniu 

16 września 2020r. o godz.18.00 w świetlicy wiejskiej. Jeżeli w zebraniu nie weźmie 

udziału 1/5 uprawnionych mieszkańców wyznacza się drugi termin zebrania w dniu 

16 września 2020 r. o godz. 18.30 w świetlicy wiejskiej w Wodnikach. Na 

przewodniczącego zebrania wyborczego proponował radnego Jacka 

Chorostkowskiego. 

Rada nie zgłosiła uwag  w tym zakresie. 

Następnie Przewodniczący Rady projekt uchwały poddał pod głosowanie Rady. 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 11 

Głosowało 15 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXIV/160/20 w sprawie zarządzenia 
wyboru sołtysa  i rady sołeckiej wsi Wodniki 

                                                                  Uchwała Nr XXIV/160/20 to zał. nr  12 

 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wąsosz. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady  poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały p. Marcina Kozińskiego – sekretarza Gminy, który poinformował ,że takie 
regulaminy funkcjonują od 2013r. Przedstawiam aktualizację nową. W sprawach 
dotyczących stypendium socjalnych dla uczniów właściwym  jest Kierownik OPS 
Wąsosz. W stosunku do tego co było w 2013 r. jest kilka zmian. Pierwsza zmiana jest 
taka że wcześniej było, że wysokość miesięczna stypendium wynosi do 200 % kwoty 
z ustawy o świadczeniach rodzinnych przy dochodzie miesięcznym do 75% na 
jednego członka rodziny  z ustawy o pomocy społecznej i do 170 % przy dochodzie 
na osobę w rodzinie od 76 do 100 % kwoty. Teraz będzie w ten sposób ,że wysokość 
stypendium miesięcznie przy miesięcznym dochodzie na jednego członka w rodzinie  
ucznia do 300 zł netto będzie  od 80 do 200 % kwoty z ustawy o świadczeniach 
rodzinnych  natomiast  przy dochodach na członka rodziny powyżej 300 zł  od 80 do 
150 % kwoty . Ta kwota wynosi ona 124 zł .Ponadto rozszerza się rzeczy ,na które to 
stypendium może być wydatkowane. 

Radna Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,kultury , Zdrowia , Sportu i 
Opieki Społecznej poinformowała ,że opinia Komisji do tego projektu jest pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Następnie Przewodniczący Rady  projekt uchwały  poddał pod głosowanie Rady. 
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                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 13 

Głosowało 15 radnych.   

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXIV/161/20 w sprawie Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Wąsosz 

                                                                    Uchwała Nr XXIV/161/20 to zał. nr  14 
 

Ad 10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2020r. 

Projekt w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020r. omówiła p. Jadwiga Rodzewicz – 
skarbnik Gminy. Pani Skarbnik poinformowała, że  proponuje się zmianę  dochodów i 
wydatków zgodnie z pismami Wojewody Dolnośląskiego. Zwiększono dotacje na 
dodatki na pracowników socjalnych w OPS, dotacje na zasiłki stałe na wypłatę 
dodatków energetycznych ,na zadania związane z aktualizacją planów akcji 
kurierskiej w ramach obrony narodowej, na podręczniki i materiały edukacyjne jak 
również dotacje z GUS na realizację powszechnego spisu rolnego. Zmniejszono 
dotacje na obronę narodową i dotację posiłek w szkole i w domu. Wprowadzamy 
zmiany w strukturze planu dochodów z tytułu dochodów realizowanych przez Urząd 
dotyczy to wpływów z najmu i dzierżawy, odszkodowań ,opłaty za służebność, 
wpływów z pozostałych odsetek ,zwrotu od rodziców za zniszczone podręczniki, 
opłaty skarbowej wpływ z opłaty eksploatacyjnej , zwiększamy dochody z opłaty w 
CIT. Dokonujemy korekty na poszczególne wnioski wsi w ramach funduszu 
sołeckiego i jest ich 10,dokonujemy korekty planu wydatków ,wprowadzamy dotacje 
dla Powiatu Górowskiego na przebudowę drogi Wąsosz Pobiel w wysokości 45.000 
zł oraz na zakup sprzętu medycznego do endoskopii dla szpitala w Lesznie w kwocie 
20.000 zł , i ogrodzenie placu zabaw przy ul. Korczaka wraz z budową chodnika. 
Przesuwamy środki pomiędzy paragrafami w drogach ,w turystyce, w gospodarce 
mieszkaniowej ,Zwiększamy dotacje dla Zakładu Budżetowego ,w oświacie i 
wychowaniu, ochronie zdrowia, w ramach rodziny , w gospodarce komunalnej i 
ochrony środowiska i kultura fizyczna, 

 

Pani Renata Czaja poinformowała ,że Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego pozytywnie zaopiniowała projekty tych uchwał . 

 

Dyskusji nie było. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały w 
sprawie zmiany budzetu 

                                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 15 

Głosowało 15 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za , 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „ 

wstrzymujących się „ podjęła uchwałę Nr XXIV/162/20 w sprawie zmiany 

budżetu gminy Wąsosz na 2020r. 

                                                                      Uchwała Nr XXIV/162/20 to zał. nr 16 
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Ad 11. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady poinformował ,że wpłynęła skarga na 

dyrektorów szkół i przedszkola w związku z brakiem skrzynki podawczej, na którą 

możnaby było przekazywać pisma. Skarga ta została skierowana do Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i 

przedstawienia stanowiska Radzie. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał pismo p.sołtys wsi Zbaków Górny w 

sprawie wyjaśnienia diety sołtysów wsi, a mianowicie pobierania zdaniem p. sołtys 

obecnie niższej diety niż w 2019r. pomimo podwyżki w 2020r diety dla sołtysów. 

Dyskusja : 

Radny Andrzej Rapior – sołtysi zgłaszali swoje uwagi i stwierdzili ,że swoją funkcję 

będą pełnić tylko do końca roku bo są niezadowoleni z współpracy nie wiem 

dlaczego . Stwierdzają ,że  świetlice były wynajmowane przez sołtysów, a obecnie 

wszystkie sprawy załatwia urząd. 

Pan Przewodniczący Rady – w tej chwili sołtys wykonuje obecnie jedną rzecz a 

mianowicie to ,że stwierdza czy świetlica jest wolna , a resztę załatwia urząd. 

Radny Jacek Chorostkowski – to nie jest prawdą co pan przewodniczący Rady mówi 

bo każda świetlica ma jakieś wyposażenie,  które przy każdym wynajmie świetlicy 

należy policzyć , przekazać protokołem sprzęt ,klucze i pochłania to ok. 4 godzin po 

wynajmie tą czynność należy powtórzyć .W dniu wczorajszym miałem spotkanie z 

sołtysami mojego okręgu wyborczego  co sołtysi to potwierdzili. Nie chcę głosu 

zabierać w tej sprawie bo zgłosiła to p. sołtys wsi Zbaków Górny i będę 

podejrzewany o stronniczość i znowu pan radny będzie bił brawo  że jestem dobry  

sołtysów. Czy sołtysi chcą rezygnować ? tak chcą , tak to słyszę chociaż każdego z 

nich przekonuję  by dotrwali do końca kadencji, że należy uporać się s tymi 

budżetami. Obecnie sołtys w tej chwili  prowadzi samorządowy biznes za dwieście 

parę złotych gdzie musi zrobić kilka zebrań , wypełnić stosowne dokumenty  i 

dojechać do Urzędu . Ja powiem na swoim przykładzie gdzie moja p. sołtys jest 

osobą elokwentną, dobrze wykształconą , ale nikt jej nie powiedział ,że na jednej 

fakturze nie może być zakup materiału i usługi, i najzwyczajniej w świecie  jak się 

zirytowała to zapłaciła z własnej kieszeni ta fakturę bo powiedziała ,że za 200 zł nikt 

z niej wariata nie będzie robił .Mówiłem wielokrotnie p. Burmistrzowi ,że do obsługi 

funduszu sołeckiego powinien być sztab urzędników, a nie sołtys .Bo najlepsze 

dowcipy są takie . Teraz jest okres ,żeby planować fundusz sołecki na rok 2021, ale 

wcześniej były złożone plany na rok 2020 i po 7,8 miesiącach gdzie dokumenty w 

ciszy i spokoju leżały w Urzędzie i  nikt nie powiedział, że na budowę altanki musi 
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być pozwolenie na budowę  ale urzędnicy to weryfikowali  i co  wyszło przecie z my 

musimy wspólnie usuwać te wady i usterki. Jestem po to by mówić co tam na dole 

słychać bo za 200 zł . Pewne prace mieszkańcy chcą wykonać sami w ramach 

integracji społecznej a Urząd mówi ,że musi być faktura . Należy wypracować jakiś 

ustalenia by to usprawnić. 

Radny Tomasz Skibniewski -  z małą sugestią do radnego Chorostkowskiego  czy 

wcześniej sołtysi nie musieli liczyć przed każdą imprezą talerzy czy sprzętu na 

świetlicy przecież było tak samo . 

Radny Jacek Chorostkowski -  tak liczyłem na taką ripostę z pana strony bo tak to 

zawsze jest . 

Radny Tomasz Skibniewski- znam prace sołtysów  bo niejednokrotnie 

wynajmowałem sam świetlicę i wiem jakie czynności musi wykonać sołtys. 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza- ja uważam ,że ta sytuacja 

wynajmowania świetlic jest obecnie wygodniejsza dla sołtysów  oczywiście  sołtys 

musi przeliczyć i przekazać sprzęt i po wynajęciu ponownie to odebrać , ale obecnie  

wszystkie formalności załatwia Urząd rola sołtysa polega na wyrażeniu zgody. Ja nie 

wiem co w tym może się nie podobać ,że pieniądze wpłaca się do Urzędu i taka 

forma jest bardziej przejrzysta i na sesji postanowiłem by opłatę za media naliczać 

ryczałtem by było łatwiej. Odniosę się również do tego ,że p. sołtys wsi mówi ,że ma 

mniejszą dietę co jest nie prawdą  bo diety nie ma niższej , a jedynie nie pobiera 

diety za sesję. Jeżeli chodzi o  to ,że mieszkańcy nie mogą społecznie wykonywać 

jakiś czynności to z tym się nie zgodzę bo mogą z funduszu sołeckiego zakupić  np. 

farbę i we własnym zakresie pomalować i nie wiem czy urzędnik mógł temu 

zaprzeczyć jeżeli tak to proszę wskazać kto tak powiedział, że nie mogą tego zrobić 

sami. 

Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady- jeżeli ktoś decyduje się być sołtysem 

to musi liczyć się z obowiązkami .Czy sołtys sam zajmuje się sprzętem na świetlicach  

w wielu te czynności wykonują koła gospodyń. Jeżeli chodzi o dietę sesyjną to jest za 

obecność na sesji i nie jest to w każdej gminie u nas to jest i dobrze ,że to jest. Ja 

jako przewodniczący Rady muszę zapewnić bezpieczeństwo w tej pandemii radnym 

oraz głowie tej gminy . Przy zaproszeniu wszystkich narażam  na zachorowanie 

obecnych . Nie jestem w stanie zapewnić miejsca z zachowaniem  odległości dla 

wszystkich 31 sołtysów wsi, a jak zaproszę sołtysów to obrażą się dyrektorzy itd. Nie 

mogę preferować niektórych grup. 

Radny Jacek Chorostkowski -  spodziewałem się ,że pan przewodniczący 

wiceprzewodniczący i burmistrz będą bronić swojego stanowiska. Jest pandemia ale 

przy uchwalaniu podwyżki dla sołtysów  pan burmistrz mówił by zmienić zasady 

wynagradzania  i przyjąć takie rozwiązanie by było właściwe. Ustaliliśmy sobie ryczałt 

Sołtysi muszą realizować swoje zadania ich pandemia nie obowiązuje i czas 

najwyższy zapewnić sołtysom należne wynagrodzenia bo zwiększyliśmy im zadań. 
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Pan Burmistrz – podejmowaliście państwo radni uchwałę o podwyższeniu diety dla 

sołtysów, a  dlaczego pan mówi ,że dieta jest obniżona .Obecnie sołtysi nie są na 

sesjach i nie pobierają diety za obecność na sesji. Fajnie jest rozdawać i 

populistycznie mówić i wyjdzie pan do sołtysów i powie pan ,żeby dać sołtysom po 

500 zł a pan burmistrz nie chce dać. Nie można tej kwoty za udział w sesji  włączyć 

do diety podstawowej bo to jest niewłaściwe bo nie każdy sołtys wsi przyjeżdżał na 

sesje , był aktywny ,zabierał głos . Zastanawialiśmy się z  panią skarbnik jak ocenić 

aktywność sołtysów i jak ich wynagrodzić, jak zmienić te zasady wynagradzania i nie 

jest to łatwe .Oczywiście są sołtysi aktywni starają się , ale jest też część takich 

którzy są mało aktywni i jak ich ocenić. 

Pan Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady- weźmy pod uwagę to jak  oceni to 

społeczeństwo bo dać sołtysom po 1400 zł gratis  to co powie społeczeństwo , gdzie 

my mamy skrupuły. 

Ad. 12  Wolne głosy i wnioski. 

Radna Ewa Dąbek- zwracają się mieszkańcy w sprawie włączania i wyłączania  

oświetlenia ulicznego bo jest ciemno a oświetlenia nie ma , a rano winno już być 

wyłączone, a świeci. Ponadto należałoby przestawić lustro przy wyjeździe  z drogi ul. 

Powstańców Styczniowych na ul. Rawicką bo jest  źle ustawione i nie spełnia swojej 

właściwości. 

Pan Burmistrz – oczywiście tak ,my też te rzeczy zauważamy. Ja nie wiem jak to się 

dzieje ,że są to czujniki zmierzchowe, które powinny się  właściwie załączać. Enea 

jest monopolistą  co do tego kiedy i jak naprawią. Każde przestawienie czasowe 

wymaga  dodatkowego zapłacenia rachunku  a wykonują te usługi pracownicy z 

Kościana. 

Ad 13. Zamknięcie sesji.  

 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany, a więc  
słowami „ Zamykam XXIV sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął jej obrady. 
Podziękował za udział w sesji. 

 

Protokołowała K. Szejnkienig 


